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Geachte	Kamercommissie	voor	Digitale	Zaken,	Kamercommissie	voor	Koninkrijksrelaties	en	
Kamercommissie	voor	Economische	Zaken	en	Klimaat,	geachte	burgers	van	Groningen,	
Drenthe,	Limburg	en	andere	provincies	waar	mijnbouw	en	de	gevolgen	van	mijnbouwschade	
een	rol	speelt	in	uw	leven.	
	
Als	beoogd	staatsecretaris	Herstel	Groningen	ben	ik	trots	en	blij	dat	ik	mij	aan	uw	
commissies	mag	voorstellen.		
	
Op	25	mei	1968	werd	ik	in	Groningen	geboren	en	ik	groeide	op	in	het	dorp	Winsum	in	een	
warm	gezin.	Mijn	vader	en	moeder	hadden	samen	een	belastingadvies-	en	
administratiekantoor	en	mijn	vader	werkt	op	zijn	86e	nog	steeds.		
	
Ik	woon	samen	met	mijn	vriend	in	Niekerk	en	heb	een	zoon	uit	mijn	vorige	relatie	en	twee	
bonusdochters	van	mijn	vriend	uit	zijn	vorige	relatie.		
	
Mijn	lagere	schooltijd	bracht	ik	door	in	een	agrarische	dorpsgemeenschap	en	ik	was	graag	
buiten	op	de	boerderijen,	in	het	veld	en	aan	het	water.	Na	mijn	lagere	schooltijd	begon	ik	vol	
goede	moed	op	het	VWO,	maar	soms	gebeuren	er	nare	zaken	in	je	leven	die	van	grote	
invloed	kunnen	zijn	op	je	studieresultaten.	Na	enige	jaren	haalde	ik	toch	mijn	MAVO	diploma	
en	ging	nog	naar	de	MAS	die	ik	afsloot	met	enige	deelcertificaten	en	een	melkdiploma.		
	
Na	mijn	militaire	dienst	waar	ik	geblesseerd	geraakt	ben	kreeg	ik	de	gelegenheid	om	
muskusrattenbestrijder	te	worden.	Een	droombaan!	Tot	2005	heb	ik	dat	werk	met	veel	
plezier	kunnen	doen	totdat	mijn	knieën	roet	in	het	eten	gooiden.	Na	een	korte	tussenstop	
bij	een	agrarische	natuurvereniging	als	weidevogelcoördinator	kwam	ik	terug	als	coördinator	
muskusrattenbestrijding	bij	de	provincie	Groningen.	In	2010	ging	de	muskusrattenbestrijding	
over	van	de	provincie	naar	de	waterschappen	en	ben	ik	voor	mezelf	begonnen.	
	
Een	combinatie	van	uitvaartverzorging,	contra-expertise	en	fauna	advies.	Niet	alledaags,	
maar	geheel	passend	bij	mij.	De	verschillende	emoties	en	competenties	die	mijn	
werkzaamheden	met	zich	meebrengen	kan	ik	hier	prima	een	plek	geven,	ze	geven	een	
balans.	
	
Door	mijn	werk	binnen	de	agrarische	sector	en	als	contra-expert	voor	burgers,	boeren	en	
ondernemers	heb	ik	veel	ellende	van	onuitlegbaar	beleid	gezien.	Beleid	dat	burgers	en	
boeren	mangelt.	
	
Ik	heb	met	regelmaat	op	diverse	niveaus	aandacht	gevraagd	voor	wat	ik	zag	en	zie	gebeuren.	
Zo	ben	ik	hier	in	2018	twee	keer	geweest	bij	uw	commissie	van	EZK	om	te	vertellen	over	
agrarische	schaden	en	over	de	mentale	versterking	van	Groningen.	Voor	mij	is	dit	dossier	
verheven	boven	welke	politieke	kleur	dan	ook	en	ik	hoop	dat	we	hier	in	dit	huis	dan	ook	
gezamenlijk	de	schouders	kunnen	zetten	richting	hoop	en	perspectief.	Groningen	heeft	met	
het	aanstellen	van	een	partijloze	mijnbouw	gedeputeerde,	Susan	Top,	ook	dat	signaal	
afgegeven.		



	
Wil	je	snappen	wat	er	speelt	dan	moet	je	je	ook	verdiepen	in	oorzaken	en	gevolgen.	Ik	heb	
dat	gedaan.	Het	zijn	niet	alleen	de	scheuren	in	de	muren	die	geheeld	moeten	worden,	maar	
ook	de	scheuren	in	mensen	en	gemeenschappen.	Herstel	en	vertrouwen	krijg	je	niet	cadeau	
als	overheid,	die	moet	je	terugverdienen	als	dat	verloren	is	gegaan.		
	
Er	liggen	excuses,	beloften	en	fondsen	die	ingezet	kunnen	worden	om	dat	vertrouwen	en	
herstel	vorm	te	kunnen	gaan	geven.	Staatssecretaris	Vijlbrief	heeft	hier	al	belangrijke	en	
goede	stappen	in	gezet.		
	
Een	wijs	man	zei	ooit:	Niet	het	vele	is	goed,	het	goede	is	veel.		
	
Voortbouwend	op	het	goede	werk	wat	mijn	voorganger	in	gang	heeft	gezet	zullen	minder	
papier,	koppeling	van	zaken	en	daadwerkelijke	uitvoering	mijn	doelen	zijn	voor	de	komende	
tijd.		
	
Niet	besluiten	over	wat	Groningen	en	de	Groningers	nodig	hebben,	maar	met	Groningen	en	
de	Groningers.	
	
	
Eddie	van	Marum	
	
	


